
Experienta mea Erasmus in München 
 

Prima mea experienta Erasmus a fost in München, la Ludwig Maximilians 
Universität. Ce a facut aceasta experienta unica a fost ca am plecat in anul VI, 
semestrul I. Oamenii spuneau ca este o nebunie sa plec in acea perioada, cand 
prioritatile mele ar fi trebuit sa fie licenta si rezidentiatul. Adevarul este ca eu, in 
momentul plecarii, aveam mai mult de 50% din licenta deja scrisa, iar ceea ce a 
ramas de facut erau unele detalii, usor de parcurs.  

Pana la ajungerea mea in München am avut o perioada de 4 luni in care am 
cautat chirie. Din pacate doar 15% din studentii LMU primesc loc la camin. Tin sa 
mentionez ca universitatea nu cuprinde doar facultatea de medicina, dar si alte 
ramuri de la business, economie, istorie, geografie pana la arte plastice. A fost o 
activitate extrem de stresanta. Preturile sunt mari, exista multe fraude online, iar 
faptul ca eram studenta nu ma ajuta foarte mult. Am avut norocul intr-un final cu o 
luna inainte de plecare sa gasesc o chirie. Pretul a fost de 1100€/luna. München este 
in top 30 cele mai scumpe orase din lume. Bursa Erasmus acoperea doar jumatate 
din chirie. Fara ajutorul parintilor mei nu as fi reusit sa merg in mobilitate.  

La inceperea semestrului, respectiv in 17 octombrie, am fost foarte placut 
surprinsa de modul lor de organizare. Cursurile sunt optionale: unele sunt online, 
unele on-site. Stagiile la pacienti sunt obligatorii. Exista materii la care nu aveam voie 
sa fac nicio absenta, iar altele care iti permit una. Toate aceste conditii sunt pe 
Moodle-ul lor afisate. 

Pe langa cursuri si stagii, mai aveam alte tipuri de seminarii care se numeau 
“Tutoriale”. In grupa primeam un caz si trebuia sa il discutam intre noi cu un medic 
care ne supraveghea, sa cautam ghiduri si sa ducem noi la un diagnostic si un 
tratament adecvat.  

Orarul nu era asa de plin cum eram obisnuita de acasa. Unele materii le 
faceam doar cateva saptamani, altele erau doar o zi-maxim 2 pe saptamana. Astfel 
aveam saptamanile foarte variate si trebuia mereu sa urmaresc orarul sa nu se 
modifice nimic.  

Nivelul de germana pe care il aveam cand am plecat era undeva pe la B1. A 
fost iresponsabil din partea mea sa plec asa. Intr-adevar acolo am invatat extrem de 
multa germana, dar in prima luna nu prea reuseam sa inteleg ce spun medicii la 
cursuri. Ei sugereaza un nivel de B2 pentru cursuri si C1 pentru stagii. Sunt total de 
acord. Eu ma loveam deseori de oameni de la sat, care nu vorbeau o germana 
gramatical corecta si foloseau foarte multe regionalisme. Astfel acest dialect 
Bayerisch imi complica zilele de multe ori. Dar nemtii nu sunt oameni care isi pierd 
rabdarea repede, astfel ca de multe ori am intalnit persoane care voiau sa ma ajute 
cu limba si apreciau enorm ca sunt acolo si nu aleg sa vorbesc in engleza.  

Ajungand la subiectul de examene, pot sa spun ca sunt foarte diferite fata de 
cum eram eu obisnuita. Am avut unele examene in aceeasi zi, altele la 2 zile distanta. 
Unele aveau 10 grile, altele 40. Punctajul minim de trecere era de 60%. Am avut la 
dispozitie platforma Amboss, revista Nature, Elsevier si multe altele doar cu contul 



de LMU. Astfel aveam acces la orice studiu. Totusi nu stiam cat de important este sa 
fii la zi cu research-ul ce include materiile pe care le faceam. Ei se axeaza la examene 
mai mult pe studii si pe lucruri inovatoare. O sa iau exemplu examenul de 
Ginecologie. A fost constituit din multe cazuri si din studii noi. Inca tin minte ca eu 
am dat examenul in ianuarie 2023 si am avut o intrebare “Intr-un studiu publicat in 
ianuarie 2023…”.  

Ce mi-a placut cel mai mult la aceasta experienta a fost faptul ca am putut sa 
vad alte mentalitati si alte modalitati de studiu. Desigur si orasul superb, zona 
bavareza cu munti si lacuri ce iti taie respiratia, dar si urmarirea traditiilor germane 
au contribuit la o experienta de neuitat.  

Desigur exista si lucruri care nu mi-au placut. Nu sunt multe, bineinteles. In 
primul rand, nu mi-a placut faptul ca am avut o comunicare foarte ineficienta cu 
reprezentanta Erasmus din München. La inceput a fost foarte prezenta, apoi nu ne-a 
mai raspuns niciunuia. Din cate am inteles de la colegii mai vechi, este un obicei 
pentru ea. In al doilea rand, nu mi-a placut ca a trebuit sa imi caut chirie. As fi vrut sa 
primesc camera de camin.  

In concluzie, recomand experienta in orasul München din toata inima, dar 
aveti in vedere sa va sustina parintii cat timp sunteti acolo! Succes tuturor! 


